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/Referat 

LUU Vest 

Dato: 12. september 2023 kl. 13.00 til 15.00 

Sted: Brøndby, lokale 20 

 
 
Tilstedeværende 
Helle Udsen, formand 
Line Sørensen, Region H 
Camilla Louise Pedersen, FOA 
Solveig Østergaard, Region Hovedstaden  
Susie Lentz, Region H psykiatrisk center, FOA  
Mette Plett, Høje-Taastrup Kommune 
Lisbeth Nygaard, Albertslund Kommune  
 
Fra SOSU H 
Mette Grønvaldt 
Elsi Busk Odderup 
John Steffensen 
 
Afbud: 
Susanne Rasmussen, næstformand, Social psyk. Region H, FOA 
Lars Ole Jacobsen, Herlev Gentofte hospital, FOA 
Heidi Kelm Jensen, Rødovre kommune, FOA  
Michael Gyes, FOA 
Olga Uspenskaya, Elev 
 

Dagsorden 
 

1. Godkendelse af dagsorden  
 

2. Referat af mødet i det lokale uddannelsesudvalg 1. juni 2023 
 

3. Opfølgning på den fælles LUU dag 
 

4. Bedre sammenhæng mellem oplæring og undervisning 
 

5. SPU – rapport 2022 
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6. AMU 
 

7. Orientering om praktik 2 – fordeling af oplæringspladser 
 

8. Orientering fra SOSU H 
 

9. Orientering fra medlemmer og formandskab 
 

10. Eventuelt 

Referat 
1. Godkendelse af dagsorden  

Der var udsendt et forslag til dagsorden til mødet den 12. september 2023. Udvalget 
godkendte dagsordenen. 

 
 

2. Referat af mødet i det lokale uddannelsesudvalg 
Der var ikke bemærkninger til referatet af mødet den 1. juni 2023. 
 

 
3. Opfølgning på den fælles LUU dag 

Udvalget evaluerede dagen, og der var generel tilfredshed med dagen og dens forløb. 
Udvalget vurderede, at det vil være fint med en fælles dag én gang om året. 
 
Indholdsmæssigt var der fokus på beskrivelsen af de forskellige elevtyper, der er på 
SOSU H. De giver indblik i mangfoldigheden, og dermed også de meget forskellige ud-
fordringer, som det betyder for både oplæringen og skolen.  
 
Mette nævnte, at der har været holdt et medarbejdertræf, hvor alle medarbejdere på 
SOSU H blev præsenteret for elevtyperne, så der bliver opmærksomhed på det fra 
skolens side. Susie nævnte, at de også bliver formidlet videre i FOA, og det blev 
nævnt, at de også bør indgå i oplæringsvejlederuddannelsen. 
 
Udvalget drøftede kort betydningen af elevernes sproglige udvikling – også set i lyset 
af forskelligheden. Og i den sammenhæng, at det også er vigtigt, at være opmærksom 
på elevtypernes forskellige positive resurser. 

 
 

4. Bedre sammenhæng mellem oplæring og undervisning 
På det seneste møde havde udvalget kort talt om erfaringer fra Høje Taastrup-projek-
tet.  
 
I den sammenhæng drøftede udvalget erfaringerne med gennemførelsen af café-mø-
der. Café-møderne er planlagt som møder, hvor elever, på vej ud i oplæringen, kan 
møde vejledere fra oplæringen. Resultaterne er vurderet meget positivt både af elever, 
skolen og oplæringen. Der er planer om, at møderne kan udvides med deltagelse af 
nogle af underviserne og eventuelt kontaktlærere. Det kan medvirke til at fremme en 
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bedre kontakt mellem underviserne og oplæringen. Erfaringen har været, at det giver 
et godt udbytte for eleverne, selvom den vejleder de vil få i oplæringen, ikke er til 
stede. Den positive effekt skyldes, at eleverne møder og kan tale med vejledere fra 
oplæringen, og de dermed opnår større tryghed i overgangen. 
 
Helle nævnte, at der skal arbejdes på, at hvilke af SOSU Hs afdelinger eleverne går på. 
Når det er planen at udbrede café-møder flere afdelinger, så kan det give udfordringer, 
fordi kommunerne ikke altid præcist ved, hvilken afdeling eleverne går på – og der-
med bliver det svært at vide hvilke møder, oplæringen bør prioritere. 
 
Det blev nævnt, at den type møder også kan give mening før praktik 2 og eventuelt 
også 3b. 
 
Udvalget drøftede desuden spørgsmålet om litteraturlister, så det var muligt for oplæ-
ringen at have en viden om den læring, som eleverne kom med. Svaret var, at der ikke 
arbejdes med litteraturlister, fordi der indgår mange forskellige typer af undervis-
ningsmidler i undervisningen. Der blev henvist til, at bøgerne fra Gyldendal udgør ker-
nen i det eleverne læser. Desuden blev det nævnt, at Dialogværktøjet kan medvirke til 
viden om, hvad eleverne kommer med. 
 
Udvalget er interesseret i at få præsenteret erfaringerne fra Helsingør-projektet på 
næste møde, fordi projekter indeholder afprøvede ideer til andre mulige forbedringer. 
 
Udvalget havde til sidst under punktet en drøftelse af kontakt til fastholdelseskonsu-
lenterne. De arbejder primært i forhold til fastholdelse på skoledelen, men der kan 
eventuelt være fordele med et bredere samarbejde. Der se på det til næste udvalgs-
møde. 

 
 

5. SPU – rapport 2022 
Der var udsendt et uddrag fra SPU-rapporten for 2022 med hovedtal for de tre uddan-
nelser. 
 
Der var enighed i udvalget om, at evalueringerne er vigtige, og at de kan medvirke til 
en forbedring af udbyttet af uddannelserne. De bruges derfor aktivt i oplæringen. 
 
Der var desuden en række kommentarer i forhold til materialets mangler. Det gælder 
fx, at det ikke er til at se forskellen mellem afdelinger i SOSU H, samt at der i nogle 
svar kan indgå forskellige elevgrupper/studerende. 
 
Punktet skulle både synliggøre materialet og være grundlag for eventuelt at drøfte 
veje til forbedringer. 
 
Det blev aftalt, at den næste SPU-rapport for 2023 også kommer forbi udvalget. 
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6. AMU 
Elsi gennemgik nogle af de initiativer, der er i gang i Kompetencecenteret. FOA, KL og 
3F gør en indsats for flere faglærte – blandt andet med brug af EUV1 modellen, der 
består af to AMU-pakker og et undervisningsforløb på ti uger. Modellen kan være god 
for medarbejdere, der er ”uddannelses uvante”. 
 
Udvalget drøftede nogle af de fordele og ulemper, der kan være ved modellen. 
 
Der vedlægges en beskrivelse af modellen ved referatet. 
 
Der kan ses mere om SOSU Online på dette link: sosukurseronline.dk 
 

7. Orientering om praktik 2 – fordeling af oplæringspladser 
Der var udsendt en kort orientering om, at den lovede beskrivelse af, hvordan eleverne 
bliver fordelt på oplæringspladserne på praktik 2, afventer, at KKR er klar med en mo-
del for fordelingen af oplæringspladser. Punktet kommer på dagsordenen, når KKR er 
klar. 

 
 

8. Orientering fra SOSU H 
Mette orienterede om, at der ses en tendens, hvor der er færre SOSU-hjælper-elever 
og flere SOSU-assistent-elever. Udvalget havde en kort drøftelse af, at det kan være 
lønmæssige incitamenter, der er årsagen til ændringerne. Udvalget talte ligeledes kort 
om, at det kan føre til flere skift fra SSA til SSH i løbet af uddannelsen. 

 
 

9. Orientering fra medlemmer og formandskab 
Der var en kort drøftelse af, at der er udarbejdet en ny opgave til farmakologi. 

 
 

10. Eventuelt 
Der var ikke bemærkninger under punktet. 
 
 
13-09-2023, JST 

 

 

https://sosuonline.dk/
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